



河南农业大学学分绩点计算办法 Academic Grading System of Henan Agricultural University

根据《河南农业大学本科生学籍学历管理实施细则》，我校学分绩点计算办法规定如下：

According to *Henan Agricultural University Regulations on Undergraduate Students Status and Academic Record Management*, the grade point average(GPA) calculation methods are listed as follows:

第十八条 学校采用平均学分绩点衡量学生的学习质量。不同计分方法下绩点的设定如下：

Article 18 Grade point average(GPA) is designed to measure the learning outcomes of students. The grade points under different grading methods are listed as follows:

一. 百分制计分法 (Percentage marking System)

课程成绩 ≥ 60 分, 绩点 = (课程成绩 - 50) \div 10; Course score ≥ 60 , Grade Point = (Course score - 50) \div 10;

课程成绩 < 60 分, 绩点 = 0。Course score < 60 , Grade Point = 0.

二. 五级计分法 (Five-level Scoring System)

级别 Scale	对应绩点 Corresponding Grade Point
优秀 Excellent	4.5
良好 Good	3.5
中等 Fair	2.5
及格 Pass	1.5
不及格 Fail	0

三. 两级计分法 (Two-level Scoring System)

级别 Scale	对应绩点 Corresponding Grade Point
合格 Pass	3.0
不合格 Fail	0

四. 国际交流项目学生成绩计分 (Grade point converting methods for International Exchange Programme students)

对外合作办学类高校多采用等级形式计分。其成绩与百分制、绩点对应关系如下 (具体绩点分值由学校认定后的具体成绩, 按照百分制计分法计算对应绩点数值) :

Most colleges and universities with cooperatively-run educational project adopt the letter grading system. And the corresponding relationship among the percentage marking system and grade point is listed as below (The specific grade point is determined by the university authority and the corresponding grade point in HAU is converted according to the percentage marking system):

成绩等级 Grade	百分制成绩 Percentage marking System	对应绩点 Corresponding Grade Point
A+	95-100	4.5-5.0
A	90-94	4.0-4.4
A-	85-89	3.5-3.9
B+	82-84	3.2-3.4
B	78-81	2.8-3.1
B-	75-77	2.5-2.7

成绩等级 Grade	百分制成绩 Percentage marking System	对应绩点 Corresponding Grade Point
C+	72-74	2.2-2.4
C	69-71	1.9-2.1
C-	66-68	1.6-1.8
D+	63-65	1.3-1.5
D	60-62	1.0-1.2
D-	0-59	0

第十九条 课程学分绩点和课程平均学分绩点的计算方法: 课程学分绩点 = 该课程的学分 \times 绩点

Article 19 Calculation methods for course grade point and grade point average: course grade point = course credit \times grade point

$$\text{课程平均学分绩点} = \frac{\sum \text{课程学分绩点}}{\sum \text{课程学分}}$$

$$\text{Course Grade Point Average} = \frac{\sum \text{Course Grade Point}}{\sum \text{Course Credit}}$$

第二十条 学生修读的全部课程均参与平均学分绩点计算; 平均学分绩点每学期计算一次; 独立开设的实验课程、实习课程等均分别按一门课程计算学分绩点; 计算平均学分绩点时, 根据四舍五入规则, 精确到小数点后两位数。不及格成绩的课程通过补考或重修达到及格及其以上水平的, 其绩点为1。

Article 20 The calculation of GPA should include all courses that students have taken during the undergraduate study; GPA is calculated on a semester basis; experiment-related courses and internship-related courses that are independently conducted should also be counted in the final GPA when calculating GPA. According to the rounding rule the grade should be accurate to two decimal places. Students who fail the final exam should receive a grade point as 1 if they can pass the make-up exam, Or they can receive a grade point as 1 by retaking the course.